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Slovo Starosty

Vážení spoluobčané,
první polovina letošního roku bude za námi, počasí bylo jak 
na houpačce, některé dny bylo teplo a následně přišlo ochla -
zení,  kdy jsme byli  nuceni si  doma i  trochu přitopit.  Lidová 
pranostika říká „studený máj v stodole ráj“, takže pokud se 
toto rčení naplní,  můžeme počítat s dobrou úrodou, pokud 
nepřijdou přírodní živly a nezničí  vše, co doposud vyrostlo. 
Dešťových srážek je však neustále potřeba.
Kvůli  nedostatku vláhy jsme museli  odložit výsadbu stromků 
v rozsahu  60.000 – 100.000 sazenic a realizaci přesunout 
do podzimního období. Plochy, které budeme osazovat, 
jsou většinou ve svazích situované na j ihozápad a povětšinu 
dne zde při  slunečném počasí svítí  slunce a spaluje vše živé. 
V případě jarní výsadby stromků hrozilo velké riziko uschnu -
tí  vysazených sazenic. K dnešnímu dni máme v našem obec -
ním lese po l ikvidaci kůrovcové kalamity a vyvrácených stro -
mů celkem 22 ha holin, které musíme osadit.  Během měsíce 
května jsme provedli  ošetření stromků proti trávě na ploše 
20 ha. Plochy určené na podzimní vysazování l istnáčů máme 
zmulčované a připravené na oplocení.  Na všechny práce 
prováděné v lese úspěšně čerpáme dotace jak krajské, tak 
i  státní,  od  70 % až po 100 % výše nákladů.
V poslední době se pozornost měst a obcí upírá na mož -
nosti a formy l ikvidace komunálního odpadu, který občané 
produkují.  Blíží  se termín ukončení skládkování komunální -
ho odpadu na skládkách a každé následné uložení odpadu 
z jakéhokoliv důvodu bude draze zaplaceno. Proto se řada 
obcí a měst  rozhodla vytvářet spolky obcí a prostřednictvím 
vlastních společností,  kde jsou obce jedinými vlastníky, za -
j išťují  svoz komunálního odpadu svou technikou a provádějí 
dotřídění svezeného materiálu k následné recyklaci.  Vytřídě -
ný nepoužitelný zbytek se odváží do spalovny. V současné 
době podobné projekty existují  a dobře fungují.  Předností 
výše popsaného modelu jsou nižší  náklady na provoz spo -
lečnosti  a cenu za vývoz popelnic od občanů stanovují  za -
interesované obce na základě cen energií,  PHM a mzdových 
nákladů. 
Velkým problémem pro nás pro všechny je strmý růst cen 
energií  a pohonných hmot. Naše obec provozuje dům pro 
seniory, školu a školku, budovu obecního úřadu, čističku 
odpadních vod a obecní byty. Zde všude se celoročně spo -
třebovává el.  energie. Proto co v nejkratším čase bude zpra -

cována studie proveditelnosti  a pořízení fotovoltaických 
a solárně termických systémů s následným podáním žádosti 
o dotaci.  Výše podpory může být pro obce až 100%. V sou -
vislosti  s hledáním úspor el.  energie se musí řešit veřejné 
osvětlení,  kde půjdeme cestou výměny starých svítidel za 
nové úsporné zařízení.  Nebylo by vhodné osvětlení vesnice 
na noc vypínat.
V loňském roce jsme ukončil i  stavební práce na výstavbě 
nové školky a odborných učeben a nyní nás čeká vybave -
ní kabinetů a kanceláří  pro zástupkyni ředitele a ředite -
le.  Máme zpracovaný projekt vnitřního interiéru, na jehož 
pořízení jsme z MAS Moravská cesta získali  dotaci ve výši 
329.120 Kč.
Dále nás ve škole čeká rekonstrukce sociálního zařízení 
v I.  poschodí,  kterou bychom rádi provedli  během letošních 
prázdnin. V následujících letech bude muset projít rozsáhlou 
rekonstrukcí budova domova pro seniory.  V současné době 
se připravuje studie proveditelnosti  s důrazem na vytvoření 
zařízení,  které bude klientům poskytovat celodenní péči.
Katastr Luké díky zvýšené aktivitě výstavby rodinných domů 
je středem pozornosti budoucích stavebníků, kteří  podávají 
žádosti o stavební pozemky. Rádi bychom jim vyhověli,  ale 
brzdí nás v rozvoji  pomalý průběh pořízení územního plánu 
ze strany stavebního úřadu.
Velký zájem projevila stavební firma o pozemky uvnitř ves -
nice, kde v minulosti  stála stavení,  která obec odkoupila 
a následně odstranila. Zástupci při  jednání naznačil i ,  že 
by v Luké na těchto parcelách chtěli  postavit několik bytů
v rámci družstevního bydlení,  které v dnešní době je pro l idi 
po finanční stránce dostupnější.
Závěrem přeji  občanům příjemnou dovolenou a dětem hezké 
zážitky během prázdnin.
 
 František Lakomý

starosta obce Luká

Již brzy v Luké...

Nonstop provoz
Z-BOX je vám k dispozici 24 hodin denně
7 dní v týdnu.

Stačí vám pouze mobilní aplikace
Zásilkovna.

Z-BOX je napájen solárním panelem
a vyžaduje jen minimum elektřiny.

Myslíme ekologicky

Snadná a rychlá obsluha

Nakupte v e-shopu, který doručuje zboží přes Zásilkovnu.

V košíku zvolte doručení na výdejní místo.

V nabídce výdejních míst vyhledejte název naší obce a vyberte Z-BOX.

Jakmile vám přijde výzva od Zásilkovny o vyzvednutí zásilky, můžete vyrazit k Z-BOXu!

U Z-BOXu zapněte na svém mobilním telefonu bluetooth a otevřete aplikaci Zásilkovna.
Telefon se pomocí bluetooth sám spáruje se Z-BOXem a otevře schránku s vaší zásilkou.

Z-BOX nově i u nás! 
Samoobslužné výdejní místo Zásilkovny

Rozšířili jsme služby v naší obci! Nově u nás najdete bezkontaktní výdejní místo, na které si 

můžete nechat doručit své zásilky. Výdejní místo, které má podobu samoobslužného boxu, 

jsme pro vás zřídili ve spolupráci s českou logistickou společností Zásilkovna.

1)

2)

3)

4)

5)

Jak na to?
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Usnesení z 24. zasedání 
Zastupitelstva obce Luká,

konaného dne 9.5.2022
1.  Zastupitelstvo  obce  Luká  určuje  ověřovateli  zápisu  Mgr.  Martín-
ka,  p.  Zapletalovou zapisovatelem p. Šimíčkovou. Za členy návrhové 
komise schvaluje p.  Vydržela, p. Vyroubala a Bc. Navaru.
2.  Zastupitelstvo  obce  Luká  bere  na  vědomí  kontrolu  plnění  usne-
sení  z minulého  zasedání zastupitelstva obce Luká
3.  Zastupitelstvo obce Luká schvaluje účetní závěrku příspěvkové orga-
nizace ZŠ a MŠ Luká za r. 2021,  včetně  výsledku  hospodaření  v  částce  
130 461,17  Kč.  Zastupitelstvo  obce  Luká  schvaluje rozdělení výsledku 
hospodaření do rezervního fondu v částce  130 451,17  Kč a do fondu 
odměn v částce 10 Kč. 
4. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje účetní závěrku obce včetně vý-
sledku hospodaření za účetní období 2021, sestavenou ke dni 31.12.2021, 
a to bez výhrad. 
5. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje závěrečný účet obce Luká za 
r. 2021, a to bez výhrad. 
6. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rozpočtovou změnu č. 3/2022. Za-
stupitelstvo obce Luká  bere na vědomí rozpočtovou změnu č. 2/2022, 
schválenou starostou obce.
7. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje smlouvu o výpůjčce nemovitého 
majetku – budovy čp. 4 s pozemkem parc.č. st. 5 zastavěná plocha, 
a pozemků par.č. 21/1, 21/2, 22, 23, 947, vše k.ú. Luká, obec Luká.
Půjčitel: Obec Luká, Luká č. 80, IČ: 00299171, zastoupená starostou 
obce Františkem Lakomým, 
vypůjčitel: Základní škola a Mateřská škola Luká, příspěvková organi-
zace, Luká č. 4, IČ. 75027623, zastoupená ředitelem Mgr. Lukášem Vl-
čkem. Zastupitelstvo obce Luká pověřuje starostu obce podpisem této 
smlouvy. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje převod nábytku ZŠ a MŠ 
Luká v hodnotě 256.893 Kč pořízeného z prostředků obce formou daru. 
8. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje navýšení stočného v místní čás-
ti Luká na částku 30 Kč/m3 vypouštěné odpadní vody s platností od 
1.6.2022. Výše DPH bude určena dle platných předpisů.
9. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje přijetí dotace z rozpočtu Olo-
mouckého kraje v rámci „Programu na podporu JSDH“, dotační titul 
„Dotace na pořízení, technické zhodnocení a opravu požární techniky 
a nákup věcného vybavení a zajištění akceschopnosti JSDH obcí Olo-
mouckého kraje 2022“, ve výši 21.700,-- Kč s určením pro JSDH Ješov. 
Zastupitelstvo obce Luká schvaluje návrh smlouvy o poskytnutí dotace 
v rámci „Programu na podporu JSDH“, dotační titul „Dotace na poří-
zení, technické zhodnocení a opravu požární techniky a nákup věcné-
ho vybavení a zajištění akceschopnosti JSDH obcí Olomouckého kraje 
2022“ a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy.
10. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje přijetí dotace z rozpočtu Olo-
mouckého kraje v rámci „Programu podpory kultury v Olomouckém 
kraji v roce 2022“, dotační titul „Program podpory kultury v Olomouc-
kém kraji v roce 2022“, název projektu „Pietní akt Javoříčko“ ve výši 
20.000,-- Kč. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje návrh smlouvy o po-
skytnutí dotace v rámci „Programu podpory kultury v Olomouckém 
kraji v roce 2022“, dotační titul „Programu podpory kultury v Olomouc-
kém kraji v roce 2022“ a pověřuje starostu obce podpisem smlouvy.
11. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IE-12-8006985/
SoBS VB/004, pro zřízení distribuční soustavy –podzemní vedení VN v 
k.ú. Střemeníčko s firmou ČEZ Distribuce, a.s. IČO: 24729035,se sídlem 
Teplická 874/8, Děčín, zastoupená firmou ENPRO Energo s.r.o., 
IČO: 28628250, se sídlem Sokolská 137/45, Valašské Meziříčí a pověřuje 
starostu obce podpisem této smlouvy.
12. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje poskytnutí příspěvku na akci 
„Oslava MDŽ“ pro SDH Ješov ve výši 5.000 Kč.
13. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje poskytnutí  příspěvku pro SDH 
Ješov na kulturní akci „Dětský den“ ve výši 7.000 Kč.
14. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje poskytnutí  příspěvku pro SDH 
Luká na kulturní akci „Dětský den“ ve výši 7.000 Kč.
15. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje záměr pronájmu pozemku 
parc.č. 49/8 a 49/14 v k.ú. Střemeníčko.

František Lakomý  Bc. Jiří Navara
starosta obce  místostarosta
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Ahoj z Javoříčka!
Byli  jsme všichni šťastní,  že jsme letošní sezónu mohli 
řádně zahájit v obvyklém termínu, a to první květnový 
víkend -  bez roušek a j iných omezení,  která nás doprová -
zela minulé dva roky. 
Už první tři  víkendy byly vydařené. Do Javoříčka zavítaly 
organizované pěší i  cyklistické akce. Mezi ty nejnavště -
vovanější  j iž tradiční patří  Hvězdicová cyklojízda z Mo -
ravské Třebové, pěší pochody ze Štěpánova a z Velkých 
Opatovic nebo Bouzovská 15/30. Tímto děkujeme všem 
pořadatelům, že nám zachovávají  přízeň. 
Další  větší  akce se plánuje na 5. července, Nové Javoříč -
ko z.s.  je spolupořadatelem Minicountry festivalu, jehož 
výtěžek půjde na podporu Ukrajiny. Podrobnosti budou 
zveřejněny na našich webových a facebookových strán -
kách. 
Novinky jsme si  letos připravil i  v našem bistru, návštěv -
níci si  zde mohou pochutnat mj. na točené zmrzlině, 
burgerech nebo domácí l imonádě Lesanka. Na léto se tu 
také chystá soutěž #ChciBeckuVjavoricku, v níž se bude 
hrát o selátko s bečkou piva/kofoly. Podmínky brzy zve -
řejníme na našich webových stránkách. 
Pro letní měsíce hledáme do kuchyně šikovného brigád -
níka, preferujeme osobu starší  18 let,  zájemci se mohou 
hlásit na info@javoricko.com.
A všechny žáky ze ZŠ Luká, kterým se podaří mít na vy -
svědčení samé jedničky, zveme ve čtvrtek 30. 6. od 
13 hod do Javoříčka, dostanou zmrzku zdarma. 

Ať se vám daří! 
Igor 



Ze života školy

Školní družina
Děti ve školní družině měly také několik zajímavých akcí. Patřila k nim 
beseda o léčivých ka-menech s možností koupě nejen kamínků, ale 
i náramků či přívěsků. Na Den Země se děti zúčastnily akce Hrátky 
s papírem tradičně i netradičně. V rámci družiny si také zacvičily jógu 
společně s cvičitelkou paní Polákovou. V prostorách kuchyňky si vy-
zkoušely uvařit puding, jablečný závin a pampeliškový sirup.  Velmi 
povedenou akcí bylo čarodějnické odpoledne plné soutěží her a kou-
zel. Pro zvířátka ze záchranné stanice Pateřín byla v květnu uspořádá-
na sbírka potravin.  Všechny dobroty si pracovníci záchranné stanice 
vyzvedli přímo ve škole a jako překvapení s sebou přivezli na ukázku 
některá zvířátka, o která momentálně pečují.  Ještě jednou děkujeme 
všem, kteří do sbírky přispěli.

Základní škola
Před velikonočními svátky se na naší škole uskutečnil jarmark určený 
rodičům žáků, ale i široké veřejnosti. Žáci MŠ a ZŠ si se svými učiteli 
připravili hudební vystoupení, v němž zazněly písně s velikonoční a jarní 
tématikou a také několik písní v hanáckém nářečí.  Ve vnitřních prosto-
rách školy pak na všechny návštěvníky čekaly stánky s jarními výrobky, 
tvořivé dílničky, ukázka pletení pomlázky, občerstvení, jarní punč a pro 
menší děti také „Zajíčkova 
stezka“ plná aktivit a úkolů. 
Společně strávené odpoled-
ne jsme si velmi užili a děku-
jeme všem za to, že nás přišli 
navštívit a podpořit. Velké 
poděkování také patří rodi-
čům a vedení obce za pomoc 
při organizaci jarmarku.
Další akcí před Velikonocemi 
byla pro žáky 1.stupně návštěva a prohlídka hradu Šternberk, kde zažili 
typickou velikonoční atmosféru, načerpali nové informace o velikonoč-
ních tradicích a měli možnost si namalovat vlastní stojánek na veliko-
noční vajíčko.
Žáci 2. stupně se v měsíci dubnu zúčastnili projektového dne v science 
centru Vida v Brně, kde je vystaveno 180 interaktivních exponátů týka-
jících se fungování světa kolem nás. Expozice je rozdělena do oddílů 
Planeta, Civilizace, Člověk a Mikrosvět. Žáci měli možnost si vše pro-
hlédnout, vyzkoušet, se vším si pohrát, zaskákat si, točit se a jezdit, 
luštit různé hlavolamy a šifry. V rámci projektového dne také navštívili 
brněnské planetárium a zhlédli zde 3D film Hvězdný cirkus o historii 
vesmíru, Sluneční soustavě a hvězdách.
Další projektový den s názvem,,Les očima vědce a umělce“ se konal  
pro žáky 6.a 7.třídy v ekologickém centru   Sluňákov - Horce nad Mo-
ravou .  Účelem programu bylo zamyslet se nad tím, jak důležitou roli 
hraje v jejich životě zeleň. Žáci během dopoledního programu pracovali 
s různými přístroji, jako byl např. anemometr, a počítali nejrůznější hod-
noty týkající se přírodních podmínek v lese. Na závěr dospěli k názoru, 
že les příznivě ovlivňuje nejen klima v daném místě, produkuje kyslík 
a čistí vzduch, ale je také i místem vhodným k relaxaci a odpočinku.

 Zajímavou a velmi poučnou 
akcí byla pro žáky 3. – 5. ročníku 
výstava „Tutanchamon – jeho 
hrobka a poklady“ na výstavišti 
v Brně. Prostřednictvím video-
projekce a audioprůvodce se 
žáci ocitli v době starověké-
ho Egypta a dozvěděli se tak 
spoustu zajímavých informací 
a alespoň na chvíli se každý 
z nich mohl stát archeologem 
a objevitelem
 Závěr měsíce dubna patřil se-
tkání s armádou ČR a dalšími 
složkami záchranného systé-
mu, které se konalo v Javoříč-
ku. Žáci si prohlédli vojenskou 
techniku, a dokonce si vyzkou-
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šeli, že není jednoduché být vojákem v „plné polní“.
V květnu žáci 1.stupně zhlédli v olomouckém kině pohádku Tajemství 
staré bambitky 2 a také divadelní představení ,,Obušku z pytle ven“.  
Kromě kulturních akcí se žáci 1.st. zúčastnili školního projektu „Hra-
vá věda“ věnovaného plastům a jejich zpracování. Žáci 2. a 3. ročníku 
úspěšně zakončili plavecký výcvik a za své výkony obdrželi mokré vy-
svědčení a sladkou odměnu.
 Koncem měsíce května se vybraní žáci 1. a 2.stupně zapojili do spor-
tovního dne, který uspořádala ZŠ Bohuslavice. Soutěžilo se ve vy-
bíjené, fotbale 
a trojboji (trojskoku 
z místa snožmo, hodu 
medicinbalem vzad 
a štafetovém člunko-
vém běhu). Kromě 
naší školy a pořádají-
cí ZŠ Bohuslavice se 
turnaje zúčastnily ZŠ 
Hvozd, ZŠ Vilémov 
a ZŠ Laškov. Žáci naší 
školy dosáhli velmi 
pěkných výsledků. V kategorii 6.-9.ročník obsadili 1. místo v trojboji smí-
šených týmů chlapců a dívek a 1.místo ve vybíjené dívek, absolutním 
vítězem se v hodu medicinbalem stal Matyáš Mužík ze 6. třídy. V kate-
gorii 1.-3.ročník vybojovali chlapci 2.místo ve fotbale a v kategorii 4.-5.
ročník získal smíšený tým chlapců a dívek 3.místo v trojboji.
V červnu na žáky 1.i 2.stupně čekají ještě výlety a Den dětí plný soutěží, 
her a zábavy.  Na konci školního roku se rozloučíme s našimi deváťáky 
a popřejeme jim úspěšný start do nové životní etapy.  

Za ZŠ Luká Mgr. Jana Zezulová

Jaro v MŠ Luká
V měsíci dubnu začaly děti ze školky po dvou letech opět jezdit na pla-
vání do ZŠ Vítězná Litovel. Děti jsou spokojené, jen občas je potrápí 
rýma nebo kašel. Jinak máme naplánováno spoustu akcí pro děti, které 
se nám doufám podaří úspěšně uskutečnit. 29. dubna jsme se zúčastnili 
v Javoříčku programu s vojáky. Děti se seznámily s vojenskými vozidly, 
skotačily na skákacím hradu a užily si pěkné dopoledne.
Od 2. do 6. května proběhl zápis do MŠ, kde bylo zapsáno 9 dětí. V květ-
nu jsme jeli s dětmi na hrad Bouzov, kde prohlídka hradu byla spojena 
s pohádkovými postavami, což bylo zajímavé i poučné. Na závěr si děti 
odpočinuly a pochutnaly si na zmrzlině. Projektový den na Doubravský 
Dvůr byl hrazen ze šablon III a byl opět pro děti naučný. Poznaly život 
kraviček, dojení mléka, výrobky z mléka. Děti byly rozděleny na dvě sku-
piny s přiděleným lektorem. Na závěr si opět děti pochutnaly na dobré 
zmrzlině.
Další naplánované akce naší školky – jeskyně Javoříčko, cesta z Luké 
do Javoříčka je pro děti náročná, proto chodí pouze starší děti ze třídy 
Soviček. Zpáteční cesta je autobusem. Opět se těšíme, že nám vyjde 
pěkné počasí.
V červnu se zúčastníme Dne dětí, který pořádá OÚ Luká. Máme pro děti 
připraveny úkoly a odměny.
Další projektový den ze šablon III bude na Kopeček do ZOO. Děti si 
prohlédnou zvířátka a svezou se vláčkem. Kromě těchto akcí budeme 
s dětmi opékat buřty, což je s tak velkým počtem zábava na celé do-
poledne. Hledání pokladu s plněním úkolů. Každé dítě dostane dárek, 
který si odnese domů. 
V nové školce obnovíme noc s předškoláky, kde děti budou mít zá-

bavné odpoledne, pojedeme 
do Javoříčka na hranolky, děti 
dostanou šerpy a knihy na pa-
mátku. 
Těšíme se na další školní rok, 
na nové děti, které přijdou. 
Děkujeme panu starostovi, ro-
dičům a všem, kteří nás podpo-
rují. Přejeme dětem i rodičům 
krásné prázdniny.

Za MŠ Luká Anna Zapletalová
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spolek Bouzovská vrchovina 
Vážení spoluobčané,
jak si jistě mnozí z Vás všimli, tak jsme členové spolku Bouzovská vrcho-
vina a také společně s hrstkou ostatních obyvatel provedli na podzim 
roku 2020 výsadbu 
aleje stromů Na Ho-
rách. Koneckonců 
jsme tak i celé dílo 
nazvali, což již dnes 
můžete spatřit na 
stránkách mapy.
cz. Nutno podotk-
nout, že následná 
péče se neobešla bez 
problémů. Přes veš-
kerou snahu došlo 
k uschnutí části stromů, zejména dubů. Proto jsme některé uhynulé 
stromy v říjnu loňského roku nahradili novou výsadbou. Všem, kterým 
není osud naší krajiny lhostejný, a přišli přidat ruku k dílu, moc děku-
jeme. Bohužel zde také zažíváme nepochopitelné chování některých 
jedinců, kteří záměrně poškozují stromy jen proto, že si potřebují různě 
zkrátit cestu dopravními prostředky a to i přesto, že na pozemky není 
jejich vjezd nijak odůvodnitelný. 
 
V rámci údržby probíhalo také vyžínání trávy kolem stromů. Možná ně-
které z Vás udivilo, proč nebyly oba pásy kolem cesty vysekány celé, 
a na některých místech jsme ponechali trávu. Tento záměr jsme reali-
zovali z důvodu podpory hmyzu v krajině, kterého v posledních letech 
rapidně ubývá. Smyslem šachovnicového či vynechávaného sečení je 
ponechání prostoru a času pro úspěšné dokončení vývojových stádií 
hmyzu, zejména motýlů. Navíc také nedochází k tak významnému vysu-
šování půdy ať již horkem či větrem, což je důležité nejen pro samotné 
stromy, ale pro celou krajinu. Po vegetačním období byla poté vyžnuta 
celá plocha. 
 
Nutno říci, že pro někoho trochu zvláštní způsob „hospodaření“ při-
nesl po dvou vegetačních obdobích své výsledky. Počet lučních rostlin 
se zvýšil cca o 40 % a již po necelém roce od realizace jsme na lokalitě 
detekovali první vzácný a chráněný druh kudlanku nábožnou. Abychom 
uvedli projekt na pravou míru, tak naším cílem nebyly pouze stromy, ale 
právě vytvoření biopásu v krajině, který má podporovat také vodní re-
žim v krajině, sloužit jako větrolam, úkryt pro zvěř či drobné živočichy. 
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Letos také plánuje-
me instalaci bidel pro 
dravce či vytvoření 
ještěrkovišť.
Podpořit přírodu 
však můžete i u sebe 
doma na zahradě. 
Není nutné se děsit, 
že ponecháme svoje 
trávníky ladem, ač-
koliv jak se zdá, tak 
díky cenám energií 
a dlouhotrvajícímu 

suchu zvoní anglickým trávníkům hrana. Abyste mohli podpořit hmyz 
a zahradní byliny, tak stačí sekat jinak. Tím je konkrétně myšleno pone-
chání 10 – 20 % plochy neposekané při první seči. Ideálně v místech, kde 
je nejvíce druhů rostlin. Nejen, že pak podpoříte přírodu u sebe doma, 
ale často také nalákáte predátory škůdců na zeleninových zahrádkách 
a samozřejmě významně podpoříte včely. Navíc barevné kvetoucí za-
hrady nesporně patří na venkov více než milimetrové pažity. Pokud Vás 
řešení zaujalo, tak více informací nejen o způsobech sekání se můžete 
dozvědět na www.zivazahrada.cz. 

Nesečené pásy v zahradě (zdroj: ekolist.cz)
RNDr. Ondřej Mikulka
místopředseda spolku Bouzovská vrchovina z.s.
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RYBÁŘSKÁ SOUTĚŽ                                                                                                                                 
      
Rybářská soutěž, kterou pořádal sbor dobrovolných hasičů z Luké 
7.5.2022 se opravdu povedla! 

Celkem se zúčastnilo 7 závodníků, kteří si odnesli pohár vítězů, diplomy 
a balíček.

Nejmladší závodník měl 6 let a nejstarší 13 let.
Chytlo se celkem 35 ryb.
Největší měla 45cm! 
Nejmenší ryba měla 11cm.
Gratulujeme všem zúčastněným.
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TRADIČNÍ KÁCENÍ MÁJE V LUKÉ                                                                                                                                           
LETOŠNÍ AKCE KÁCENÍ MÁJKY V LUKÉ PROBĚHLA, MYSLÍM SI, 
ŽE ÚSPĚŠNĚ, V SOBOTU 28. KVĚTNA NA HŘIŠTI.
ZAČAL BYCH OD ZAČÁTKU A TO PODĚKOVÁNÍM HASIČŮM, 
JMENOVITĚ ŠAŇOVI NAGYMU ZA POSTAVENÍ MÁJKY.
KÁCENÍ MÁJE SE PAK ODEHRÁVALO POD JMENOVKOU MLADÝCH 
FOTBALISTŮ Z LUKÉ, NÁVŠTĚVNÍCI SI MOHLI POCHUTNAT NA 
PEČENÉ MAKRELE NEBO KLOBÁSCE Z UDÍRNY.
DIVADLO LUKÁ ODEHRÁLO VESELOHRU S NÁZVEM ZABÍJAČKA, 
A DOUFÁME, ŽE SE DIVÁKŮM ASPOŇ TROŠKU LÍBILA A ŽE 
POBAVILA.

DIVADLO TOHLE ODPOLEDNE VĚNO-
VALO PANU MILANOVI BROKEŠOVI 
ZA JEHO CELOŽIVOTNÍ PRÁCI V NAŠÍ 
OBCI. 
JE Z MÉHO POHLEDU HODNĚ DŮLE-
ŽITÉ NEZAPOMÍNAT NA TYHLE LIDI, 
KTEŘÍ TOHO VE SVÉM VOLNÉM ČASE 
HODNĚ ODPRACOVALI A TEĎ UŽ 
BOHUŽEL NEJSOU MEZI NÁMI NEBO 
UŽ SE NEMŮŽOU ZE ZDRAVOTNÍCH ČI 
JINÝCH DŮVODU VĚNOVAT VOLNO-
ČASOVÝM AKTIVITÁM… NEZAPOMÍ-
NEJME.
CELKOVĚ CELOU AKCI HODNOTÍM 
PODAŘENĚ, POČASÍ NÁM VYŠLO A TO 
JE VŽDY KUS ÚSPĚCHU.

PODĚKOVÁNÍ PATŘÍ VŠEM, CO PŘILOŽILI RUKU K DÍLU, AŤ UŽ 
HOLKY V KIOSKU, NEBO CHLAPI U MAKREL ČI HERCI V DIVADLE. 
ZA MĚ BY BYLO DOBRÉ, ABY SE KONALO VÍC TAKOVÝCH PODAŘE-
NÝCH AKCÍ, AŤ NAŠE DĚDINY ŽIJOU.

Pozvánka 
Název filmu: „Za soumraku“
Délka trvání filmu je 90 minut.
Žánr: Dobrodružný, Road movie
Místo: Expozice Javoříčko, 15.7.2022 od 17 hod. 
Vstupné: Dobrovolné ve  prospěch nadace Malý Noe 
Parta sedmi odlišných lidí se vydává na dobrodružnou cestu Evropou. 
Cíl? Zažít na vlastní kůži její nejmysterióznější místa. Co se stane, když 
se ocitnou uprostřed bermudského trojúhelníku Slovenska? Existují 
duchové nejstrašidelnějšího lesa Evropy? Jsou legendy pravdivé, nebo 
jen plné fantazie? Na tyto i další otázky nachází parta odvážných filma-
řů překvapivé odpovědi. Spolu s nimi se podíváte nejen na výjimečná 
místa, která stojí za to navštívit, ale poznáte i tamní kulturu, povahy 
lidí a ochutnáte národní speciality. Díky naprosté odlišnosti členů party 
zažívají nevšední momenty na každém kroku. Prožijte je spolu s nim.

Výlet turistickým vláčkem 
 

 

Zveme Vás na již tradiční výlet turistickým vláčkem a to 
ve dvou termínech 30.7. a 13.8. 

 

 
TRASA:  

Luká (požární nádrž) – Ludéřov – Střížov – Loučany – Luká 

Navštívíme: 
 -      minifarmu  a barokní sýpku v Ludéřově 

-       zahradní železnici ve Střížově 

-       hostinec u Lochmanů v Loučanech – grilování 

 

Více informací upřesníme na plakátech. 

 

 

ZA DIVADLO LUKÁ         
JAN BURIAN
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Ukliďme Bouzovskou vrchovinu
 
Spolek Bouzovská vrchovina se po třech letech opět připojil k ce-
lostátní akci „Ukliďme Česko“. Bohužel, počasí v ten den (2. dubna) 
bylo takové, že by ani psa nevyhnal. A jak vidět, lidé se tohoto přísloví 
drželi, protože účast veřejnosti byla nulová, což nás trochu zamrzelo. 
My jsme se ale nevzdali 
a do akce jsme se s ver-
vou pustili. Měli jsme 
vytipovány tři lokality 
k úklidu. Zvládli jsme 
ale uklidit „pouze“ dvě. 
Jednu v lese u Ješova 
a druhou u Březiny. 
Když už nás v ten den nezahřálo sluníčko, tak alespoň dobrý pocit 
z dobře odvedené práce. 
Různého odpadu jsme posbírali mnoho, což je dobře, ale na druhou 
stranu je to špatná zpráva. V dnešní době je docela těžko pochopitelné, 
s tou spoustou odpadkových košů, popelnic, sběrných dvorů a sběr-
ných akcí, že někteří jedinci mají potřebu odpadky odhazovat v přírodě 
a zakládat černé skládky. Někdy si říkám, že to přece musí dát onomu 
jedinci více práce zavést odpad do lesa než do sběrného dvora. Kdyby 
se přitom lidé drželi jednoduché poučky: „co si do přírody přinesu, to si 
z ní také odnesu“, nemusela by se tato akce vůbec konat. Snad se naše 
mladší generace budou chovat k přírodě zodpovědněji. 

Ing. Daniel Spáčil, Ph.D.
předseda spolku Bouzovská vrchovina
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Jak jsme se v roce 2021 podíleli na ochraně 
životního prostředí?

Díky svým obyvatelům se Obec Luká může v roce 2021 pochlubit sbě-
rem starého elektra určeného ke zpětnému odběru a recyklaci o hmot-
nosti 3,46 t. Na každého obyvatele tak připadá 3,97 kg vysloužilých spo-
třebičů. Byla tím uspořena spotřeba elektřiny a produkce skleníkových 
plynů, celosvětově omezena těžba ropy a železné rudy, a recyklací se 
pokryla i část dodávek mědi nebo hliníku pro průmyslovou výrobu.
Konkrétní přínos obyvatel vyčísluje Osvědčení o podílu na zlepšení ži-
votního prostředí, které na základě dosažených výsledků vystavil ko-
lektivní systém pro sběr a recyklaci vysloužilých spotřebičů Elektrowin.
Vyplývá z něj, že díky obyvatelům došlo za rok 2021 k úspoře produkce 
CO2 o 40,71 tun. Víte kolik smrků pohltí stejné množství CO2? 16 ks
Nebylo nutné vytěžit 2 028,48 litrů ropy.  Představte si, že z tohoto 
množství se pokryje spotřeba pohonných hmot auta např. na cestu 
z Prahy do Brna po dálnici D1 a to 76 krát.
Došlo také k úspoře 20 881,57 kWh energie. Asi stejné množství, jako 
kdybychom spustili cyklus myčky nádobí 20882 krát.
Podařilo se recyklovat 1 991,95 kg železa. Toto množství recyklovaného 
železa by bylo možné použít pro výrobu 82 ks nových praček, bez nut-
nosti těžby železné rudy.
Recyklací vysbíraných spotřebičů se podařilo získat 70,19 kg mědi, což 
by postačilo pro ražbu 12478 1€ mincí, nebo 85,19 kg hliníku, který by 
stačil na výrobu 5680 plechovek o objemu 0,33 l.

Ing. Roman Tvrzník
předseda představenstva ELEKTROWIN a.s.

OBEC LUKÁ
2021 3 460
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Fotoreportáž 
z pietního aktu v Javoříčku 

dne
1.5.2022

Červenec
J indrová Marie ,  Střemeníčko
Vyroubal  Drahomír,  Luká
Valentová Alena Oswalda,  Luká
Recová Anežka,  Vesel íčko
Kovářová L ibuše,  Luká
Kovář  Bohumil ,  Luká
Drechslerová Danuše,  Luká
Sléhová Božena,  Luká
Greplová Marie ,  Ješov
Neruš i lová Anna,  Střemeníčko
Spurná Ludmila ,  Ješov

Srpen
Brachová Eva,  Luká
Petrová Drahomíra,  Luká
Chyt i lová Marie ,  Luká
Fišerová Svatos lava,  Luká
Lakomý Frant išek,  Luká
Př íkopová Marie ,  Luká
Ševčík  Zdeněk,  Luká
Konečná Anna,  Luká

Září
Zapletal  J i ř í ,  Javoř íčko
Havl íček  Jaros lav,  Ješov
Petř íková Anna,  Luká

naši  jubi lanti

Mart in  Rozman,  Ješov
Fi l ip  Šmoldas,  Luká

narodi l i  se

Jaromír  Otáhal ,  Luká
Růžena Mal inková,  Břez ina
Anna Hlavinková,  Luká

rozlouči l i  jsme se
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Dětský den v Luké
V neděli 5.6. proběhl na fotbalovém hřišti v Luké dětský den. 
Počasí bylo nádherné a děti si to parádně užily.
Vyzkoušely si spoustu atrakcí, například střelbu vzduchovkou, stříkání 
z hasičské špice na terč, házení balónků, prolézání tunelem, malování 
výkresů (enkaustika), chůzi na chůdách a k dispozici měly i skákací hrad.

Děkujeme SDH Luká, členům mysliveckého spolku Luká a paním uči-
telkám z MŠ Luká za uspořádání tohoto krásného odpoledne, firmě 
Remarkplast group za sponzorování této akce a  SDH Konice za pěnu, 
kterou si děti užily.


